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Slovo redaktora 

„„ MM AA NN NN AA ““

Pomoc k tvojmu investovaniuPomoc k tvojmu investovaniuPomoc k tvojmu investovaniuPomoc k tvojmu investovaniu  

Žijeme vo svete, kde nie je ťažko 
naučiť sa, že s ohľadom na pravidelný beh 
vecí, zisky prichádzajú len po investovaní. 
Je to, pravdaže, aj Boží zákon, veď už 
dávno Boh povedal, že: „Odteraz, dokiaľ
bude trvať zem, po všetky jej dni, sejba 
a žatva...“ /1. kn. Mojžišova 8:22/. 
Investovať znamená zrieknuť sa niečoho 
dnes, kvôli získaniu nejakého zisku 
v budúcnosti. 

Ak správnym spôsobom investujeme 
do správnych vecí / do dobrej zeme/, určite 
v budúcnosti získame viac, než sme 
investovali. 

Ľudia investujú do rôznych vecí, ako 
sú napríklad továrne, akcie firiem, zem, 
budovy, vzdelávanie, do svojich detí, do 
ochrany zdravého životného prostredia... 

Každopádne, ľudia investujú do toho, 
čo považujú hodné investovania. Ceníme si 
to, do čoho investujeme a skladáme nádej 
v predmet nášho investovania. 
 Väčšina vecí, do ktorých ľudia  
investujú  sú dočasné, a samozrejme 
z toho vyplýva, že i zisky získané takýmto 
investovaním sú tiež dočasné. 
Popri takýchto investíciách každý človek má 
možnosť investovať i do vecí /oblastí/, 
ktoré sú večné, a samozrejme prinášajú 
i večné a  trvalé zisky. Kedykoľvek 
investujeme do seba, do svojho ducha – 

vnútorného človeka,  investujeme do 
večných hodnôt. 
Keď ako veriaci si čiastkou Božieho 
kráľovstva, tak každé vkladanie  do tvojho 
vnútorného – srdca skrytého bytia je 
vlastne investovanie do Božieho kráľovstva. 
 Ak chceme  byť podobní Kristovi, 
duchovne silní a vplyvní, ak  túžime  po 
duchovnej moci, víťazstvách v duchovnej 
oblasti, nosiť mnoho dobrého ovocia, šíriť
vôkol seba lásku, pokoj, radosť,
spravodlivosť, ak túžime  byť dokonalí.... 
nič z tohto sa nestane náhodou, bude to 
vyžadovať naše investovanie – vkladanie 
do nášho vnútorného človeka. Také 
investovanie nevyhnutne nosí so sebou 
zriekanie sa mnohých vecí, mnohých 
záujmov, času a peňazí. Vyžaduje to stráviť
čas s Bohom, pri Jeho slove, pri študovaní 
Biblie, pri počúvaní posolstva evanjelia, pri 
čítaní kresťanských kníh a časopisov, pri 
rozhovore s Bohom.... vyžaduje to páchať
násilie nad sebou, svojim telom a svojou 
starou prirodzenosťou. 

Môžeš povedať: „Som znovuzrodený 
veriaci, Boh je môj otec, ja mám Jeho 
prirodzenosť a automaticky sa stanem tým 
a takým akého /akú/ ma Boh chce 
mať...“ No, pravda je, že to tak nefunguje.  
Keď sa v kráľovskej rodine narodí dieťa, 
ono už svojim narodením sa do takej 
rodiny získava privilégiá. Možno je to dieťa
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„dobrých génov“, po rodičoch zdedilo 
mnohé talenty... no, to všetko ešte nie je 
záruka, že sa z neho stane vynikajúca 
osoba. Kráľovské rodiny investujú do 
svojich detí, zabezpečia im tie najlepšie 
školy, najlepších učiteľov, najlepšie 
pomôcky a vyšlú ich svoje vedomosti overiť
praxou. Aj kráľovské dieťa sa potrebuje 
naučiť, vyštudovať, vycvičiť, skúsiť... až 
potom sa z neho môže stáť dobrý, vplyvný 
a úspešný člen spoločnosti, prípadne kráľ.
Rezumujme:  Všetko, čo Boh spravil pre 
teba a investoval do teba je veľká 
predispozícia pre úspech, predsa sa o ten 
úspech musíš pričiniť i ty sám, a potom to 
cez Božiu milosť prinesie ohromné zisky 
pre teba a pre Božie kráľovstvo. 
 Stojí tu stále otázka, nie či chceš 
investovať do seba, ale otázka, „či si 
hotový zaplatiť cenu, ktorú tá investícia 
vyžaduje“?  Nezabudni, však, že aká je 
veľká tvoja investícia /obeť, sejba, 
vkladanie/, také veľké zisky môžeš 
očakávať.
Slová Svätého Písma nás podporujú 
v tomto, keď hovoria: 
 

2. Timoteovi 1:12:  „Pre ktorú príčinu aj 
toto trpím, ale sa nehanbím, lebo viem, 
komu som uveril, aj som presvedčený, že 
má moc zachovať to, čo som uložil u neho,
do tamtoho dňa.“ 
Galatským 6:7-8:  „Nemýľte sa, Bohu sa 
nebude nikto posmievať. Lebo čokoľvek 
seje človek, to bude i žať. Lebo ten, kto 
seje v svoje telo, z tela bude žať
porušenie; a ten, kto seje v Ducha, z 
Ducha bude žať večný život.“ 
 

1 Timoteovi 4:7:  „Ale obecné a babské 
bájky odmietni a cvič sa v pobožnosti.“ 
 

Kedykoľvek sa rozhodneš investovať
do trvalých hodnôt „Manna“ so svojimi 
vydaniami bude tu, aby ti v tom pomohla, 
podporila ťa a inšpirovala. K tomuto 
samozrejme prispeje i náš Kresťanský 
časopis „Manna“, ktorý bude vydávaný 
niekoľkokrát ročne, a to s dvomi 
základnými cieľmi: 

- Ponúknuť čitateľom duchovný pokrm 
a zároveň „materiál pre investovanie“ 

- Prezentovať naše nové vydania a našu 
ponuku kníh, hudby a kázní. 

 

Nech dobrý Boh požehná každého 
úprimného investujúceho a pomôže mu 
získať večné a vysokohodnotné zisky. 
 

Vladimir Červenji
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Dokonalý darca 
 

Jakub, Ježišov nevlastný brat a prvý pastor v Jeruzalemskom 
cirkevnom zbore, vo svojom liste hovorí: „Len dobrý údel a len dokonalý dar 
pochádza zhora od Otca svetiel.“ 

 
Nemenný Boh je zdrojom našich darov. Boh je darca. Pán je dokonalý darca. 

„On dáva všetkým život, dych a všetko.“  
 
Boh stvoril svet a potom dovolil Adamovi, aby vládol a spravoval. Pridajme 
k tomu ešte  aj Spasiteľa Ježiša Krista, odpustenie hriechov, Svätého Ducha 
ako „dar“ od Boha. Biblia hovorí  že i večný život je dar. 
 

Toto poznanie je zdrojom našej radosti a pocitu, že sme milovaní. 
Dokonalý darca nám daroval dokonalé dary vo svojej láske. Každé uzdravenie, 
každá vypočutá modlitba je darom lásky.  
 

Užasné je spomenuť si že, Boh - dokonalý darca  spoznáva a váži si 
úprimných darcov. Pozrime sa teraz na niektoré Biblické výroky. 
 

1. Ak niektorí bratia alebo sestry nemajú nadostač pokrmu alebo odevu 
a niekto z nás im povie: choďte sa najesť a obliecť, a nedá im to, čo
potrebujú, aký úžitok z toho majú? 

 
2. Ježiš hovoril o ľuďoch, ktorí dostanú odmenu za svoju láskavosť

a ohľaduplnosť. Bol som hladný a dali ste mi jesť, bol som smädný a 
dali ste mi piť, bol som bez domova a pritúlili ste ma, bol som vo 
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väzení a navštívili ste ma. Vtedy sa ho opýtame: „Pane, a kedy sme ťa
videli hladného, smädného, pocestného alebo vo väzení?“ Ježiš 
odpovie: „Všetko, čo ste urobili jednému z týchto mojich najmenších, 
mne ste urobili.“ Všetky skutky, ktoré prejavujeme svojim blížnym, 
akoby sme robili Kristovi. 

 

3. Ježiš sa jasne vyjadril: Dajte a bude vám dané, akou mierou meriate, 
takou vám bude odmerané. Dávanie rodí Božiu a ľudskú priazeň.
Jeden podnikateľ mi pred piatimi rokmi daroval nákladné auto. 
Hodnota môjho nového auta bola 1.700 eur. On zaplatil prepravné, 
opravu a nové pneumatiky. Po určitom čase mi povedal: „Pánovi sa 
zrejme páčil môj dar, ktorý som ti daroval, pretože mi požehnal moje 
podnikanie – nasledovný mesiac som vytvoril väčší zisk ako všetky 
mesiace predtým.“ 

 
4. Ježiš videl v chráme bohatých, ktorí dávali ich dary do chrámovej 

pokladnice. Videl aj jednu chudobnú vdovu, ktorá vložila dve drobné 
mince, a povedal: „Veru, hovorím vám, táto vdova, ktorá je chudobná, 
vložila viac ako oni.“ Bola to iba rímska medená minca v hodnote 1/64 
denára, resp. dve mince. Bola to robotníkova denná mzda. Ale ona, vo 
svojej chudobe, dala VŠETKO, čo mala na živobytie. Svoju budúcnosť
s dôverou položila do rúk Toho, ktorý sa stará o ňu. Aká láska! Aká 
obeť! Aká dôvera a viera! (Marek 12:41-44, Lukáš 21:1-4) 

5. Ježiš povedal, že ani jeden dar, ktorý Mu donášame, nebude márne 
darovaný, ani stratený. Povedal: „Ale zhromažďujte si poklady v nebi, 
kde (ich) ani moľ ani hrdza neničí a kde sa zlodeji nevlamujú  a 
nekradnú. Lebo kde je tvoj poklad, tam bude aj tvoje srdce“ (Marek 
6:20-21). Tam, kde sa nachádza tvoj poklad, tvoj dar, tam bude 
odpočívať aj tvoje srdce.  

Pán je dokonalý darca. Hovorí, aby sme upierali svoj zrak na Neho a aby 
sme Ho nasledovali. 

 

George Craft 
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Svedectvo 
Jeremy Hiltz 

Každý, kto je aktívne zapojený do služby 
pozná ten pocit znechutenia. Začiatky sú 
optimistické, myslíme si „svet je náš“! 
Časom doliehajú rozčarovania a zastrašenia 
a problémy chcú uhasiť plameň, ktorým 
horíme pre Pána. Ak sme nie nadostač
opatrní, môže sa stať, že zabudneme na 
Ježišovo zasľúbenie, „Ja som s vami po 
všetky dni, až do konca sveta.“ V tomto 
článku sa chcem s vami podeliť o moje 
osobné svedectvo, keď som to chcel vzdať,
ale vydržal som, lebo sa mi ukázal Boh. 

Vždy som sa snažil zasiahnuť ľudí 
evanjeliom. Jedného dňa som išiel ešte 
s jedným bratom do susedného mesta, aby 
sme svedčili tým ľuďom, a tiež sme odišli 
na školské priestory, aby sme sa 
porozprávali so študentmi. Vôkol 
študentského dvoru sa nachádzal voľný 
priestor kde sme si mohli položiť hudobné 
nástroje, spievať a kázať. Bol horúci deň
a zdalo sa akoby všetko šlo dolu vodou. Na 
rozdiel od iných dní, nikto si nevšímal naše 
snaženie. Po horúcom poobedí sme rozhodli, 
že je už neskoro a sme hladní. Vybrali sme 
sa smerom k autu a vtedy som sa rozhodol, 
že ešte niekomu poviem o Ježišovi. Väčšia 
časť študentov už bola preč, ale som cítil, 
že to nemám vzdať. Ponúkol som rýchlu 
pozvánku a vtedy som si všimol, že jeden 
študent, ktorý bol vzdialený asi 200 metrov, 
utekal mojím smerom. Nevedel som, čo
mám očakávať, a tak som tam iba stál 
a pozeral sa ako uteká. Povedal mi, že sa 
v noci modlil, aby Boh, ak je reálny, poslal 
niekoho, aby mu o tom povedal viac. Kým 
som mu vysvetľoval posolstvo evanjelia, 
mladý človek začal plakať. Toto je 
nadmieru pokorná skúsenosť, že si Boh 
použil práve nás, aby sme odpovedali na 
modlitbu tohto mladého človeka. Uvažovali 
sme nad tým ako sme to chceli vzdať.

Nezdalo sa, že ten posledný pokus prinesie 
ovocie, pretože to bol dlhý a náročný deň,
ale vďaka Bohu, že som Ho poslúchol 
a skúsil som ešte raz. Niekedy, keď si 
myslíme, že už nie je žiadna nádej, vtedy sa 
ukáže Boh na mocný spôsob.  

 V Lukášovi 18:1-18 Ježiš hovorí 
o žene, ktorá šla k bezbožnému sudcovi. 
Hoci sa sudca nebál Boha ani ľudí, žena 
chodila pred neho s požiadavkou. Žena 
trvala na svojom a sudca nakoniec vyhovel 
jej požiadavke. Myslím si, že niekedy 
zabúdame, že Ježiš stojí na našej strane, 
dokonca aj, keď strácame všetkú nádej. Či
si pamätáte na nejakú osobu, za ktorú ste 
sa modlili a nakoniec ste to vzdali? 
Neprestaň veriť! Zdá sa, že nikdy neprídu 
k Bohu, ale možno ti Boh dáva poslednú 
šancu a chce ti ukázať, že je naozaj s tebou, 
až do konca sveta! 
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Aktuálno 

ZEM OTVORILA SVOJE ÚSTA 
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Masívne prívalové dažde, ktoré so sebou priniesla do Strednej Ameriky tropická búrka „Agatha“ spôsobili v 
Guatemala city obrovskú kanálovú jamu, do ktorej sa zrútila trojpodlažná budova a jeden človek zahynul, 
píšu médiá a informovala o tom aj americká televízna stanica ABC News. Kanálová jama na ulici v Guatemala 
City po prudkých dažďoch, ktoré spôsobila tropická búrka, so sebou strhla celú križovatku, zastrašila 
obyvateľov a ohromila geológov, ktorí hovoria, že je možné, že sa pod povrchom okrúhlej jamy nachádza 
jaskyňa. Avšak, čo v skutočnosti 
spôsobilo vznik tohto kráteru – 
zostáva tajomstvom.  
 
Obrovská jama strhla so sebou 
i jeden rodinný dom, píšu médiá. 
Hovoria, že zahynul jeden policajt, 
ale vláda ešte nepotvrdila 
pravdivosť informácie. Také jamy 
vznikajú eróziou pôdy. Tento proces 
trvá dlho, ale stáva sa, že sa jama 
otvorí odrazu, bez „upozornenia“. 
Pred tromi rokmi toto mesto zažilo 
podobný incident, keď zahynuli traja 
ľudia.  
 
Záplavy a zosuvy pôdy spôsobené tropickou búrkou Agatha si v krajinách Strednej Ameriky vyžiadali 175 
ľudských životov. Len v samotnej Guatemale zahynulo podľa doterajších informácií 152 ľudí a asi 100.000 
boli evakuovaní.  
 
Polícia stráži prístup od zvedavých ku obrovskému kráteru v Guatemala City.  
 

“Môžem vám povedať, čo to nie je: to 
nie je geologický omyl a nie je 
spôsobená zemetrasením,“ povedal 
David Monterosa, inžinier v geofyzike z 
agentúry pre boj proti prírodným 
katastrofám. „To je všetko, čo vieme. 
Musíme zliezť dolu.“ 
 
Obrovská jama strhla so sebou aj 
odevnú továreň asi dva kilometre od 
mesta. Okolití obyvatelia hovoria, že je 
zázrak, že nikto zo závodu nezomrel.  
 
Záchranné tímy čakajú na plán 
mestského vodovodu a kanalizácie, aby 

sa vydali na ďalšie vyšetrovanie. Jama vytvorená pred tromi rokmi si vyžiadala tri obete a pohltila niekoľko 
domov v rovnakej zóne. Vznik jamy spôsobili dažde a podzemné kanalizačné potrubia, ale teraz je ešte príliš 
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skoro povedať či táto jama vznikla za rovnakých okolností, hovorí Monterosa, ktorý sa v roku 2007 podieľal 
na vyšetrovaní neobvyklých javov.  
 
Polícia a armáda držia stráž nad priepasťou, ktorá zabráni zvedavcom, aby sa k nej približovali. Mnohí 
obyvatelia hlavného mesta, ktorí žijú v blízkosti boli evakuovaní v obavách, že sa jama rozšíri a pohltí viac 
domov.  
 

Poznámka: Biblia nám 
jasne hovorí o veciach, 
ktoré Boh koná a to nie je 
nič nové pre túto zem, 
aby sa otvorila a pohltila 
veci na zemi alebo ľudí, 
ktorí žijú na nej.  

V 4. knihe Mojžišovej 
šestnásta kapitola nám 
hovorí o mužoch menami 
Kórach, Dátan a Abíram, 
ktorí bývali volávaní do 
rady zhromaždenia, 
mužovia mena. Boli to 
ľudia, ktorí v podstate 

neboli spokojní s Bohom. Vyjadrili to nie ako nespokojnosť s Bohom, ale ako nespokojnosť s Mojžišom 
a jeho vedením národa. A zhromaždili sa proti Mojžišovi a Áronovi a povedali im: Zašli ste priďaleko! Veď
celý zbor, všetci sú svätí a uprostred nich je Hospodin! Prečo sa teda povyšujete nad zbor Hospodinov? 
Mnohokrát sú ľudia nespokojní s Bohom a namiesto toho, aby na modlitbe a v ponížení srdca Mu to 
povedali, vykročia nesprávnou cestou a pokúšajú sa to vyjadriť na taký spôsob, že sa sprotivia ľuďom. 
Poznávajúc slová, že každý človek stojí na jednom mieste alebo v nejakej službe presne tak dlho koľko to 
Boh chce, a že Boh je jediný, ktorý postavuje a zvrhuje, môžeme vidieť, že takýto postoj ľudí môže doniesť
dlhodobé následky a tragédiu pre celú jednu generáciu.  

Aby dokázal svoju vôľu, Boh 
musel otvoriť zem ako ústa. A 
Mojžiš vstal a išiel k Dátanovi a 
k Abíramovi, a išli za ním starší 
Izraela. I prehovoril k zboru 
takto: Nože sa vzdiaľte od 
stanov týchto bezbožných 
mužov, ani sa nedotýkajte 
ničoho, čo im patrí, aby ste 
neboli postihnutí pre všetky ich 
hriechy. Keď dohovoril tieto 
slová, rozostúpila sa zem pod 
nimi; zem otvorila svoje ústa a 
pohltila ich, aj ich domy, i 
všetkých ľudí, ktorí patrili ku 
Kórachovi, i všetok ich majetok. 
Tak zostúpili oni i všetci, ktorí 
patrili k nim, zaživa do podsvetia, zem ich prikryla a stratili sa zo zboru. 

Tak ako, Boh dokázal svoju moc pri Mojžišovi, ešte i dnes dokazuje zvrchovanosť svojej moci. Dokážme Mu 
svoju vernosť tak, že budeme spokojní s tým, čo On koná a s ľuďmi, ktorých si On používa, aby nás viedol. 

 Text prevzatý z Blic online | 01. 06. 2010  Zo srbčiny preložila Anna Pintír 

Vladislav Širka 
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Na zamyslenie... 
 

BBAAMMBBUUSS
V jednej nádhernej záhrade rástol 
vznešený bambus. Pán ho mal radšej ako 
ostatné stromy. Rok čo rok bambus rástol 
a bol čoraz silnejší a krajší. Bambus totiž 
dobre vedel, že Pán ho má rád a preto bol 
šťastný. Pán raz prišiel k svojmu 
obľúbenému stromu a povedal mu: 
„Potrebujem ťa.“ 
Nádherný bambus pocítil, že prišla chvíľa, 
pre ktorú bol stvorený a s veľkou radosťou 
povedal: „Pane, som pripravený. Urob 
so mnou, čo chceš.“ Pánov hlas bol 
vážny: „Aby som ťa použil, musím ťa
vyrúbať.“ 
Bambus sa naľakal: „Vyrúbať, Pane? 
Mňa, najkrajší strom v celej záhrade? 
Nie, prosím ťa, nie. Použi ma ako 
chceš, ale prosím ťa, nevytínaj ma.“ 
„Môj drahý bambus,“ povedal Pán, „ak 
ťa nevytnem, nemôžem ťa použiť.“ 
Záhrada sa ponorila do hlbokého ticha. Aj 
vietor prestal viať. Bambus pomaly sklonil 
svoju nádhernú korunu a zašepkal: „Pane, 
ak ma nemôžeš použiť bez toho, aby 
sa ma vyrúbal, tak ma vytni.“ 
„Môj drahý bambus,“ povedal znova 
Pán, „musím ťa nielen vyťať, ale 
musím ti odrezať aj konáre s lístím.“ 
„Pane môj, zmiluj sa nado mnou. Znič
moju krásu, ale ponechaj mi konáre a 
listy.“ 

„Ak ťa neobrežem, nemôžem ťa
použiť“
Slnko si zakrylo tvár a zhrozený motýľ
odletel. Roztrasený bambus slabým 
hlasom povedal: „Pane, obrež ma.“ 
„Môj drahý bambus, musím ti urobiť
ešte čosi viac. Musím ťa rozpoliť a
vytrhnúť ti srdce. Ak to neurobím, 
nemôžem ťa použiť.“ Bambus sa sklonil 
až k zemi a zašepkal: „Pane, rozpoľ ma 
a trhaj.“   
Tak Pán vyťal bambus, osekal mu konáre 
s lístím, rozsekol ho a vybral mu srdce. 
Potom ho zaniesol k prameňu blízko polí, 
ktoré trpeli suchom. Jemne napojil jeden 
koniec milovaného bambusu na prameň a
druhý naviedol na vyschnuté polia. 
Priezračná, chladná a čistá voda začala 
tiecť bambusom na ryžové polia, ktoré 
priniesli bohatú úrodu. Tak sa bambus stal 
veľkým požehnaním, hoci bol vyťatý a 
zničený. 
Keď bol nádherným stromom, žil pre seba 
a obdivoval svoju krásu. Keď ho vyrúbali, 
doráňali, znetvorili, stal sa kanálom, 
ktorým Pán zavlažoval a zúrodňoval svoje 
kráľovstvo... 
My tomu hovoríme „utrpenie“, Boh tomu 
hovorí „potrebujem ťa.“... 

Text prevzatý z internetu  
(www.pekaraul.blogspot.com) 

 
Pripravila Anna Pintír 
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Rozumný syn 
 

Ten, kto zhromažďuje v lete, je rozumný syn...Príslovie 10:5 
 

Každý človek, narodený na svet, má svojho otca. Otec sa stará o svojho syna 
(dcéru), vychováva ho a ukazuje mu všetko, čo on robí a takým spôsobom ho učí. 
Syn veľmi často svojho otca, ktorý sa stáva jeho vzorom, napodobňuje. To je aj 
biblický spôsob - Pán Ježiš, ako syn nebeského Otca bol podriadený a poslušný 
Otcovi. Ján 8:29 On neprišiel konať svoju vôľu, ale vôľu Otcovu a činí iba to, čo vidí 
robiť Otca. Ján 5:19-20 A v tom bol poslušný až do smrti, a preto Ho Boh povýšil 
ponad všetko a dal mu z lásky meno, ktoré je nad každé meno. Fil. 2:8-9 Cez Jeho 
poslušnosť Boh vidí ďalšie semeno budúcnosti, čiže svojich  synov, ktorých vzbudí 
skrze Neho; ktorých splodí nie z porušiteľného semena, ale živým slovom Boha, 
zostávajúcim na veky. 1.Pet. 1:23 

 Dnes každý človek, muž alebo žena, ktorý verí v slovo Božie, prijíma dar 
z neba, Ježiša Krista, a vykúpenie, ktoré máme skrze Neho, a v poslušnosti vykoná 
každú spravodlivosť Božiu, stáva sa synom alebo dcérou Božou. Je to veľká výhoda a 
privilégium každého, ktorý sa iba takýmto spôsobom stáva synom Božím. Či sú deti 
známych alebo bohatých rodičov nie hrdé? Áno! My, ktorí sme synovia Boží skrze 
Krista Ježiša, máme ešte väčšiu výhodu, lebo náš Otec má moc a vládu na nebi a na 
zemi. Je bohatý, a podľa svojho bohatstva sa postará o naše potreby. Má kráľovstvo, 
ktoré nemá koniec, má slávu, ktorá nepominie. A preto náš Otec je väčší od všetkých 
a v tom je naša výhoda. 
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Aby sme si boli istí, že sme synovia Boží, Boh poslal svojho Ducha do našich 
sŕdc a my smelo hovoríme: „Náš Otče!“ Gal. 4:6 
 A preto našim je povolaním byť ako On a robiť to, čo On robí, tak ako nám 
príklad dal Ježiš, lebo len v tom sa pozná, že sme Jeho synovia. Pán Ježiš povedal, že 
synovia Boží  sú tí, ktorí milujú aj svojich nepriateľov, dobre činia tým, ktorí ich 
nenávidia, dobrorečia tým, ktorí ich preklínajú a modlia sa za tých, ktorí ich 
prenasledujú. Mat. 5:44-45 Tak robia synovia Boží, lebo oni sú vedení Duchom Božím. 
Rim.8:14 Boh ich tak vedie a často napomína  a tresce, aby boli  jeho synovia 
rozumní a odlišní od synov tohto sveta. A preto hovorí: „Vyjdite spomedzi nich a 
oddeľte sa a nedotýkajte sa nečistého, a ja vás prijmem a budem vám za Otca a vy 
mi budete za synov a za dcéry, hovorí Pán všemohúci.“ 2.Kor. 6:17-18 
 

Naša múdrosť a rozumnosť je v poslušnosti  a podriadenosti nášmu Otcovi. 
Rozumný syn pozná vôľu svojho Otca, pozná svoje povolanie, svoju službu, svoju 
prácu, svoj čas, v ktorom má pracovať. On zhromažďuje, on pracuje, on vykupuje 
čas, lebo vie, že sú dni zlé. On sa nepozerá na iných, či to aj oni robia, on nečaká na 
iných, on pracuje a využíva čas, ktorý mu Otec dal, aby vykonal Jeho vôľu. 
 

Pamätám si, keď som bol dieťa, otec rozkázal môjmu bratovi a mne vykonať
určitú prácu. Ja som sa pozeral na môjho brata, ako on len trochu pracuje a preto 
som sa neusiloval ani ja veľa spraviť. Ak on prestal pracovať, ani ja som nepracoval. 
Myslel som si, že mám výhovorku. Keď, však, otec prišiel domov, potrestal nás 
obidvoch, lebo sme nevyužili čas a nevykonali prácu, ktorú nám dal. Náš Boh nám 
dal čas, ktorý máme využiť na prácu a prípravu v modlitbách a v bdení, aby nás 
uznal za hodných uniknúť všetkému, čo sa má diať a postaviť sa pred Pánom 
Ježišom. Luk.21:36 Pretože prichádza súd Boží na tento svet a deň Jeho hnevu. Iba 
rozumný syn unikne tomu všetkému, pretože on vie svoj čas a pracuje kým je deň.

Jozef pamätal na to, že Boh predvídal sedem rokov hladu, bál sa Boha a preto 
vedel, že je potrebné robiť zásoby potravy v čas hojnosti a požehnania. V tom bola 
jeho múdrosť a rozumnosť pred Bohom a v očiach faraóna. 1.Moj.41:39 
 

Buď rozumný syn, zadováž si dnes to, čo ti bude potrebné v ten čas, keď
príde Pán, lebo potom nebudeš mať čas. Bláznivé panny nemali čas hľadať olej, 
dvere sa zatvorili, ale rozumné poznali svoj čas a využili ho. Prísl.15:24-hovorí: 
„Cestou života je rozumnému ísť hore, aby sa odchýlil od pekla dole.“ Rozumnému je 
životom ísť hore, do slávy svojho Otca a preto ho jeho cesta vedie bližšie k svojmu 
Otcovi. Nelákajú ho okolnosti, ani pozemskosť, on hľadá to, čo je hore, on pracuje 
pre nebo, má čas na to a využije ho, aby dosiahol zasľúbenia, ktoré Boh dal cez 
proroka Daniela: „Rozumní sa budú skvieť ako jas oblohy a tí, ktorí privodia mnohých 
k spravodlivosti ako hviezdy na večné veky.“ 
 Buď rozumný syn a dosiahni Božie zasľúbenia! 
 

Zlatko Marušník 
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PRE MLADÝCH 

I D E N T I T A

Jeden z najväčších problémov dnešnej mládeže je ten, že nie sme si celkom 
vedomí KTO sme. V dneskajšom svete mládež pátra po svojej identite a má 
tendenciu hľadať ju v rôznych veciach, no mojou osobnou mienkou je, že identita 
sama osebe sa nemôže nájsť v žiadnej veci. Musí to byť niečo viac ako iba nejaká 
vec. 
 Podľa štatistík ročne spácha samovraždu milión ľudí. Počet mladých samovrahov 
hrozivo stúpa. Za posledných 45 rokov zarážajúci je najmä veľký počet samovrážd u 
mladých ľudí (60%). Moja otázka znie: „Prečo?” 
Paradoxne, bývajú to mladí ľudia, ktorí by mali byť plní života, no, nenachádzajú 
zmysel života. Nevedia prečo žijú.  Nemajú identitu. Nevedia kto vlastne sú.

Predtým, než budeme pokračovať ďalej, pripomenieme si jedného muža z Biblie, o 
ktorom hovoríme, že bol hrdina, ale predtým než sa z neho stal hrdina, musel sa 
naučiť kto on vlastne je. Jeho meno je Mojžiš. Mojžiš dostal kráľovskú výchovu. Ujala 
sa ho faraónova dcéra, mal najlepších učiteľov, mal slávu, mal bohatstvo, keď sa 
prechádzal po faraónovom kráľovstve istotne sa dievčatá otáčali za nim a mysleli si, 
„Ach, keď by bol Mojžiš môj princ na bielom koni…”  
 V knihe Exodus čítame, že keď bol Mojžiš na púšťi, už ako starší človek, zjavil sa 
mu Boh a povolal ho vyslobodiť izraelský národ z egyptského zajatia. Boh mal 
predivný plán pre tohto muža, mal plán pre svoj izraelský národ, ale nemal človeka, 
ktorého by mohol použiť na zrealizovanie svojho plánu. Keď povolal Mojžiša a 
prezradil mu svoj plán, Mojžiš povedal, „Ale kto som ja…?”(Ex. 3:11) 
Keby sa poradil so mnou, ja by som mu povedal: “Nevieš kto si? Si nepamätáš kto si? 
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Nepamätáš si, že si chodil do najlepšej školy, že ťa ľudia poznajú, že si syn 
faraónovej dcéry? Ty si predsa Mojžiš.” 
Mojžiš mal problém s identitou. Nebolo problémom vedieť kto ho vychoval, kto ho  
vyškolil, kto boli jeho priatelia v Egypte. On nevedel kto on je. Nepoznal vlastnú 
identitu. Kládol si otázku: „Kto som ja?” 
Všimnime si, že Mojžiš bol už osemdesiatročný. Človek, ktorý prežil skoro celý svoj 
život a ešte stále nevedel kto on vlastne je. Čo mu Boh odpovedal? Keď sa Mojžiš 
opýtal, že kto on je, Boh nehovoril o jeho pádoch, ani o jeho úspechoch, nehovoril o 
jeho uznaniach, ani o nezakončených projektoch, ani o jeho priateľoch, ktorých 
možno už viackrát sklamal. Boh mu povedal: „Budem s tebou.”(Ex. 3:12) …A to stačí.  
Verím, že každý kresťan môže urobiť veľké veci pre Nebeské Kráľovstvo vtedy, keď
si bude celkom vedomý toho, že “nie ja, ale Kristus vo mne…” (Gal. 2:20) Mnohokrát 
ľudia nevedia kto sú, lebo si myslia, že nemajú žiadnu službu v zbore a že nemajú 
talent kázať alebo spievať. Istotne si to aj Mojžiš myslel. Napočítal Bohu 5 vecí, ktoré 
mu prekážajú pri uskutočnení Božieho plánu - kto som ja, kto si Ty, nebudú mi veriť,
som nevýrečný, pošli niekoho iného. Boh trval na svojom, „Budem s tebou.” On je aj 
s tebou a to stačí.  
Boh povedal Mojžišovi, aby si vyzul svoju obuv pred Nim. Premýšľal som o tom a 
nevedel som si vysvetliť prečo takú divnú vec Boh žiadal od Mojžiša. Potom som 
prišiel na to, že Mojžiš asi už dlhý čas premýšľal o tom, že je nikto a nič, že nič
mimoriadne nedosiahol... A Boh akoby mu chcel povedať: „Mojžiš, je čas si vyzuť tú 
obuv, obuv sklamania zo seba samého a je čas si obuť obuv, ktorú ti ja dám.“ Tak 
mnohokrát aj my si vieme veľmi ľahko a rýchlo obuť obuv, ktorú už máme tak dlho 
v našich životoch (nemám tu na mysli topánky na našich fyzických nohách), tak 
ľahko si obúvame obuv strachu, obuv neistoty, obuv, ktorá nám poskytuje vysoký 
komfort a volá sa „ja nemôžem“, ale teraz je čas obuť si „pohotovosť pre evanjelium 
pokoja“ (Ef. 6:15).  
 A teraz sa na chvíľku pozrime na Ježišov život, keď bol pokrstený Jánom 
Krstiteľom. Keď Ježiš vychádzal z vody, prišiel hlas z neba, ktorý povedal: „Toto je 
môj milovaný syn…” (Mat. 3:17)  Ježiš bol človek a potreboval poznať svoju vlastnú 
identitu predtým než vstúpi do služby, predtým ako pôjde na púšť, predtým ako 
bude robiť zázraky, predtým ako išiel na kríž. On musel vedieť KTO ON JE. Jeho 
Otec sa postaral o to, aby Ježiš to na sto percent vedel. Povedal mu: „Ty si môj syn.” 
Ježišovi to stačilo, lebo Ježiš tým slovám veril. Náš Otec nebeský o nás povedal, že 
sme Jeho národ, Jeho deti, Jeho chrám, Jeho kňazstvo, Jeho ľud,… On nám 
povedal kto sme, keď sme sa znovuzrodili. A my musíme veriť tomu, čo Boh povedal, 
aj v dobrých časoch, aj v zlých.  
 Potom prišiel diabol k Ježišovi a povedal mu: „Ak si syn Boží…” (Mat. 4:3)  
Iba pred niekoľkými hodinami Otec povedal, „Ty si môj Syn” a diabol už prinášal 
neveru a hovorí, „ak si Syn.” Boh ti dal poznať tvoju identitu, ale diabol ti vždy bude 
chcieť doniesť neveru, aby si veril v iné veci, ale aby si neveril, že si syn a dcéra 
živého Boha. Diabol vie, že on nemá moc nad nami ak budeme žiť úplne vedomí toho, 
že my naozaj sme deti Božie. Verme tomu, čo Boh povedal o nás.  
A On ti hovorí: „Ty si môj syn/dcéra, v tebe sa mi zaľúbilo.”  
 
Dan Tomášik 
 



���������'
������
����� ������
01


Vplyv  kresťanstva na  
spoločnosť

Nový Zákon a zvlášť kniha Skutkov, nám ukazuje aký bol mimoriadny vplyv prvých 
kresťanov na vtedajšiu spoločnosť. To boli jednoduchí, ale zároveň vplyvní ľudia. 
V čom spočíval ich vplyv? Ako to, že boli takí výkonní a efektívni vo svojej službe 
Bohu a ľuďom, a pritom mali ohromný vplyv na spoločnosť do tej miery, že ju 
doslova menili. 
 Slovo výkonnosť znamená: robiť veci správnym spôsobom.  Byť efektívny 
znamená robiť správne veci. Navrhujem, aby sme spoločne uvažovali nad 
nasledovnými štyrmi bodmi. 

1. Obnovme kredibilitu nášho kresťanského svedectva. Otázkou nie je, „Ako 
budú ľudia počuť?“ ale, „Čo budú vidieť“. Nesmeli by sme rozlučovať
verbalizmus Evanjelia od manifestácie Evanjelia. Je iba jedno Evanjelium 
Ježiša Krista. Kázanie Evanjelia má byť sprevádzané manifestáciou moci Božej. 

2. Ako kresťania, musíme si znovu osvojiť historickú 
spoľahlivosť, dôveryhodnosť, ako aj pravdivosť kresťanstva a evanjelia. Všade 
po svete vidno, že existuje vážna kríza duchovnosti – kríza pravdy. Obdobie, 
v ktorom žijeme je obdobie relativizmu, kde sa pravda popiera alebo ignoruje. 
Naučme sa komunikovať základnú Božiu pravdu. 

3. Musíme obnoviť zrozumiteľnosť a dôležitosť, teda význam kresťanskej viery 
sekularizovaním Európanom, teda aj nám v Srbsku. V dnešnej dobe nesmieme 
predpokladať, že nás ľudia chápu, keď svedčíme alebo citujeme Bibliu. Ľudia 
vyrastali bez poznania biblických princípov, konceptov a právd. Vyrastali 
v učení evolučnej teórie a ateizmu. Naše posolstvo má zasiahnuť ľudí, ktorí 
vyrastali a boli vyučovaní, že Ježiš Kristus ani neexistoval ako historická 
osobnosť. Preto potrebujeme múdrosť a vedenie Svätého Ducha. 

4. Nakoniec, ale nie aj najmenej dôležité je, že musíme obnoviť námahu, a to 
všetci, ku kresťanskej jednote. Jednota znamená na prvom mieste zjednotiť
sa so Slovom Božím.  Vo svojom živote stotožniť sa so Slovom Božím do takej 
miery, že budeme žiť každý deň podľa toho Slova. A potom takto zjednotení 
ľudia sa ľahšie zjednotia jeden s druhým. Prečítajme si Žalm 133 a viďme, že 
tu Boh prikázal požehnaniu a životu až na veky. 

Prajem nám požehnané spolunažívanie s Bohom a ľuďmi. S Bohom žiť je opravdivé 
dobrodružstvo. 

Jaroslav Andrášik 
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Učme sa od učiteľov, ktorí sú naplnení Duchom, ktorých 
životopis je sústredený na Krista,  

ktorých vízia je globálna. 
 

Drahí čitatelia,                                                                        David W. Cook                                                     
chceli by sme vám predstaviť Biblickú školu, ktorá má veľký vplyv na mnohých ľudí v 
celom svete. IBC- International Bible College (Medzinárodná Biblická Univerzita). 
Dvaja mladí ľudia zo Srbska mali príležitosť navštevovať túto školu. Boli to bratia Ján 
a Dan Tomášikoví. Ján sa tu spoznal s jeho terajšou manželkou Jennifer a teraz sú 
aktívne zapojení do práce v zbore Christian Family Church „Zion“ v San Antónii v TX. 
Dan sa vrátil do svojho rodného štátu a teraz pracuje ako vedúci zboru Apoštolská 
Cirkev v Zreňanine.  
 
Danove vlastné skúsenosti: Kým som bol na Biblickej škole mal som príležitosť
spoznať sa s mnohými ľuďmi, s ktorými som dodnes zostal dobrý kamarát. Bolo tam 
mnoho ľudí z rôznych krajov sveta, ako napríklad Japonsko, India, Čína, Kanada, 
Mexiko, Vietnam, Maďarsko, Kolumbia, Togo, ...Rôzni ľudia, rôzne kultúry, rôzne 
jazyky, ale jedna vízia: Niesť evanjelium do poslednej končiny zeme. 
Môj najlepší priateľ bol Yoshito Hitsamatsu z Japonska, ktorý dnes pracuje v 
Japonsku a je vedúci detskej služby v kraji kde žije. Iný priateľ, Issac Villanueva je 
v Mexiku, kde pracuje ako misionár, potom Jeries Kawash pracuje v Izraeli... Takže 
z toho vidno, že vízia, ktorú táto škola má, sa prenáša i na študentov, ktorí sú 
ochotní ísť ďalej a pracovať pre slávu Nebeského kráľovstva a mena Ježiš. 
 

Niečo o Univerzite: IBC sa venuje veciam, ktoré spôsobujú svetové prebudenie. 
Táto škola má učiteľov, ktorí sú naplnení Duchom, jej študijný plán je sústredený na 
Krista, jej vízia je globálna. IBC zastupuje myšlienku obnovenia moci v Cirkvi v týchto 
posledných dňoch. Predseda David W. Cook pokračuje v presvedčení „šírme 
evanjelium“ po svete cvičením iných. Ľudia z celého sveta nadobudli biblické 
vedomosti, duchovnú výzbroj a praktické zručnosti v tejto škole. Absolventi otvorili 
zbory v nových oblastiach, vykonávali službu pastorov a evanjelistov alebo vykonávali 
rôzne kresťanské služby. Vyše 120 študentov pracovalo na zahraničnom misijnom 
poli. Školu založil Leonard Coote roku 1944 ako Medzinárodnú Biblickú Univerzitu 
(International Bible College). Navštívil San António počas Druhej Svetovej Vojny a 
„bol presvedčený, že je večným Božím zámerom založiť IBC.“  V októbri 1944 IBC sa 
rozhodla usporiadať svoje prvé ročníky. V ranných 50. rokoch sa škola presťahovala 
na územie, ktoré zahŕňalo 10 pozemkov na najvyššom bode v meste San António, 
a nazvali sme ho teda Haleluja Vrch. 
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Viac ako 60 rokov, IBC pripravovala svojich študentov, ktorí by zasiahli svoju 
generáciu. Mnoho rokov ľudia z celého sveta získavali biblické vedomosti, duchovné 
odovzdanie a praktické cvičenie. Slúžiaci tím v IBC je angažovaný vo vytváraní 
učiaceho sa prostredia, kde Boží Duch aktívne pracuje a kde vodcovia majú srdcia 
túžiace po Bohu a horlivé zanietenie pre stratených. IBC chce poskytnúť študentom 
dôkladný biblický základ a zaopatriť s praktickým kresťanským cvičením. Cez toto 
cvičenie a učenie IBC má víziu vypestovať vypracovaný charakter a pomôcť ku 
naplneniu Božej vôle pre ich život. 
 
Nový program: IBC bude tejto jesene spolupracovať s Texaskou Kresťankou 
Atletickou Ligou a usporiada dvojročný program navrhnutý, aby vštepoval dôkladný 
kresťanský pohľad na svet v mysliach a srdciach mladých ľudí za účelom pripraviť ich 
obhajovať svoju vieru a aby rástli vo viere, aj keď odídu z Univerzity.   
 
Na záver: Vízia zahŕňa v sebe školskú skúsenosť a praktický prístup, ktoré umožnia 
študentom, aby to vedeli vo svojej mysle a srdci a aby boli schopní svoju službu a 
povolanie overiť praxou. Tiež chceme vycvičiť a zabezpečiť dôkladný biblický základ 
pre tých, ktorí sa chcú stať služobníkmi „vonku“ v spoločnosti.   
Takže, buďme aj my tí, ktorí sa budú učiť od ľudí, ktorí sú naplnení Duchom, ktorých 
životopis je sústredený na Krista, ktorých vízia je globálna. Sú takí ľudia aj v našich 
krajoch, takže ak nemáme možnosť ísť do Ameriky, alebo kamkoľvek, nájdime si 
takých ľudí u nás a naučme sa od nich. Uchop víziu. 
 
Pripravili: Dan Tomášik a Anna Pintír  
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DOBRÉ SPRÁVY 
 

Evanjelium je dobrá a radostná správa, a teda, každé dobré a požehnané 
dianie v cirkvi by malo byť aktívne šírenie dobrej správy tam, kde je zasiata 
pochybnosť a nedôvera, ako výsledok zlých správ. No, účelom tohto článku je šíriť
dobrú správu a preto prečítajte si, čo sme vám pripravili.  
Za posledné týždne upútavali pozornosť našej cirkevnej verejnosti dve udalosti: 
 

V sobotu 24. apríla sa v modlitebnom dome v Kulpíne usporiadalo mládežnícke 
stretnutie a znovu sme boli svedkami veľkého potenciálu mladých ľudí v Srbsku. 
Motto stretnutia bolo „Maj víziu – udrž víziu“. Sme svedkovia toho, že táto mladá 
generácia skutočne má víziu – hovorilo sa o víziách, ktoré sa týkajú spasenia ešte 
mnohých ľudí, ktorí budú nasledovať, sláviť a slúžiť Pánovi. Na stretnutí sme mali 
spoločné uctievanie s doprovodom rôznych chváliacich tímov. Boh bol prítomný 
uprostred nás a my sme sa mohli tešiť, že prejavoval svoju moc a že konal. Toto 
stretnutie zrejme mnohých ovplyvnilo a povzbudilo k horlivejšiemu nasledovaniu 
Pána. 
 

V nedeľu 23. mája sa uskutočnilo bratsko-sesterské stretnutie v Selenči. 
Stretnutia sa zúčastnilo vyše 300 ľudí. V ten deň sme sa rozpomínali na vyliatie 
Ducha Svätého takže kázané slovo nás povzbudzovalo na obnovenie tej skúsenosti 
a okamihu zostúpenia Svätého Ducha na tých asi 
120 učeníkov. Potrebujeme byť zaodiati touto 
mocou znovu a znovu. Naše spevácke skupiny 
a chóry s nadšením oslavovali Pána. Večer, toho 
istého dňa, sa uskutočnila verejná evanjelizácia 
v Dome kultúry, ktorej usporiadateľom bola 
Kristova Duchovná Cirkev zo Selenče. Bol to 
zážitok, na ktorý si budeme pamätať. Heslo 
stretnutia bolo „Poďte ku mne všetci, ktorí 

pracujete ... “   
A skutočne mnohí prišli, prišli počuť

radostnú správu, evanjelium, slovo, ktoré bolo 
zároveň povolaním ku Pánovi. Na tejto večernej 
bohoslužbe sme taktiež mali bohatý hudobný 
program, ktorého sa zúčastnili spevácke skupiny. 
Do posledného miesta zaplnená veľká sála Domu 
kultúry bola svedkom Božej prítomnosti. Domov 
sme odchádzali plní dojmov a nového zážitku. 
Selenčania nám ukázali svoju pohostinnosť a priateľskosť, keď nás uvítali, prichystali 
krásne občerstvenie a vyprevadili domov. Teraz čakáme na nové stretnutie, nové 
prežitie Letníc a nové dobré správy. 
 
Pavel Mámojka   
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Ako silný vietor 
Podľa príbehu Mela Tariho 
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Tú noc sme sa modlili a Duch Svätý zostúpil ako v deň Letníc. V Skutkoch 2 
čítame, že prišiel ako silný vietor. Aj tú noc, kým som sedel vedľa mojej sestry, cítil 
som mocnú silu vetra. Bolo to ako malé tornádo v našej izbe. Pozrel som sa vôkol 
seba a nič nebolo vidno. Opýtal som sa jej: „Sestrička, či počuješ tento podivný 
hluk?“ „Hej,“ odpovedala, „počujem to, ale nevšímaj si to, modlime sa.“ Začala sa 
modliť a počul som i ostatných ako sa modlia. Chcem zdôrazniť, že modlitba v našej 
cirkvi mala svoj poriadok, nemodlili sme sa spolu, ale každý zvlášť. Každý mal pred 
sebou už napísanú modlitbu, takže nebolo náročné modliť sa. Keď bolo 

modlitebníkov viac, naše lavičky boli plné 
modlitieb. Ale tejto noci, títo presbyteriáni 
zabudli na poriadok a napísané modlitby, 
a začali sa modliť v duchu. Najprv sa 
modlili každý zvlášť a predtým, než som si 
všimol, začali sa modliť v rovnakom čase.  
„Ó, môj drahý Pane, čo to len bude s týmto 
zborom? Zabudli na poriadok,“ povedal 
som. Kým sa všetci tak modlili, pozoroval 
som pastorov. Keď by ste si mohli 
predstaviť aké obavy sa vykresľovali na ich 
tvárach.  Sedeli na prednej časti platformy 
a nevedeli čo majú robiť s tými 200 ľuďmi. 
Oni tiež počuli silný vánok vetra. Poobzeral 
som sa vôkol seba a nič som nevidel, ale 
bolo počuť nejaký šuchot.  
Potom som počul požiarne sirény. Oproti 
zboru bola policajná stanica a požiarny 
alarm. Jeden muž v policajnej stanici videl 
našu budovu v ohni, zapol alarm a onedlho 
sa ľudia zhromaždili pred budovou. 
V Indonézii, a najmä v Timore, nemáme 

požiarne cisterny. Záchranári vyhlásia poplach a ľudia vedia, že vypukol požiar. Ľudia 
nosia vo vedrách vodu a tiež iné prostriedky, ktorými môžu hasiť požiar.  
Keď prišli bližšie, videli plameň ohňa, ale budova nehorela. Toto bol Boží oheň. Po 
tejto udalosti ešte mnohí uverili v Ježiša, prijali Ho za Spasiteľa a boli pokrstení 
Duchom Svätým.  
Pravdaže, keďže sme boli presbyteriáni, výrazy ako „krst“ alebo „vyplnenie 
Duchom“ nám neboli veľmi známe. Bolo to pre nás niečo celkom nové. Ale Pán nám 
otvoril oči a povedal nám, že tieto veci potrebujeme a že sa nemôžeme spoliehať na 
minulosť, keď vylial Ducha v deň Letníc.  
Chcem ti dať jeden príklad. Možno sa jedného dňa zamiluješ do chlapca alebo 
dievčaťa a tvoj otec ti povie: „Vyzerá to tak, že si zamiloval/a.“ A ty odpovieš: „ Áno, 
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a chceme mať čoskoro svadbu, v lete.“ Otec ti možno povie: „Nerob to. Tvoja matka 
a ja sme v manželstve už dvadsaťpäť rokov a teda, môžeš si to predstavovať akoby 
si aj ty bol v manželstve.“  
Či si myslíš, že by si súhlasil s takým hlúpym návrhom? Mohol by si povedať: „Otec, 
ty sa môžeš oženiť miliónkrát, ale aj ja sa chcem oženiť. Keď mi hovoríš 
o manželstve, aj ja začínam po tom túžiť. Keď vidím také skvelé manželstvo, aj ja to 
chcem mať.“  
Pravda je, že sa nemôžeme spoliehať na skúsenosti našich rodičov. Musíme to skúsiť
osobne. Verím, že sa toto dá aplikovať nielen na spasenie v Ježišovi Kristovi, ale aj 
na krst Duchom Svätým. Nemôžeme sa spoliehať na Jánove a Petrove skúsenosti, 
alebo na skúsenosti iných 
biblických postáv. Oni mali 
predivné skúsenosti! Ale my 
potrebujeme osobné skúsenosti. 
Je mnoho ľudí, ktorí sú spokojní 
s Petrovým a Jánovým prežitím. 
Podobne ako keby bol 
mládenec spokojný s otcovým 
manželstvom.  
Mnohí ľudia si nie sú vedomí 
sily, lásky a radosti, ktorá im 
chýba len pretože sú nie  
vyplnení Duchom Svätým.  
 
Prebudenie trvá i ďalej 
Keď sa táto kniha objavila na knižnom trhu, ihneď sa stala bestsellerom. Viac ako rok 
patrila medzi najpopulárnejšie knihy – predalo sa viac ako 500-tisíc exemplárov 
v anglickom, španielskom, dánskom, fínskom, švédskom, nórskom, portugalskom, 
nemeckom, islandskom, holandskom a afrikánskom jazyku. Hneď po vydaní 
spôsobila silnú diskusiu: niektorí kritici vyjadrovali kladné názory, iní zase negatívne. 
Písalo sa o nej v mnohých časopisoch. Uprostred diskusie, Boh skrze Ducha 
pokračuje vo svojej práci na ostrove Timor a po celej Indonézii. Kniha AKO SILNÝ 
VIETOR aj ďalej svedčí, že sa zázračný Boh Novej zmluvy nemení. 
 
Melhior Tari celý život prežil na Timore. Je veľmi inteligentný a z toho dôvodu mu 
bolo ponuknuté štipendium na Univerzite v Rusku, ale on odmietol. Dnes Mel cestuje 
po svete a svedčí o Ježišových zázrakoch a jednoduchosti Božieho slova.  
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Ponížte sa v modlitbe 
Cheryl Craft 

 

Naše modlitby môžu byť monológy 
v Božej prítomnosti, ako kontrapozícia 
rozhovoru s Bohom. Dobre sa modliť znamená 
načúvať tomu, čo nám Boh chce povedať
a menej hovoriť. Naučili sme sa sláviť, čítame 
náš zoznam prosieb a zopakujeme „Ďakujeme 
Ti“ niekoľkokrát a potom rýchlo skončíme s 
modlitbou kvôli prezamestnanosti 
a každodenným povinnostiam. To nie je tá 
najlepšia modlitba. Opravdivá modlitba nie je 
urýchlená a predstavuje strávený čas s Bohom. 
Dávid hovorí: „Utíchnite a poznajte, že ja som 
Boh“ (Žalm 46:10). Keď sa k Nemu približujeme 
s pocitom pokoja a rešpektu, prežívame 
bohatšie skúsenosti. Potom sme schopní byť
citliví na slová a pocity, ktoré prijímame od 
Neho ako návod na modlitbu. Ak sa budeme 
modliť s dôverou, že nás Boh počuje  
a naučíme sa čakať na Jeho odpoveď, naše 
modlitebné skúsenosti budú bohatšie. Písmo 
nám hovorí o mnohých mužoch a ženách, a o tom ako sa približovali k Bohu, ale ja 
chcem upútať pozornosť na dvoch mužov, ktorí jasne odzrkadľujú výsledok ochoty 
hľadať, meniť sa a modliť sa. Prvý je Abrahám a druhý je Mojžiš. Obaja sa k Bohu 
priblížili, keď ich povolal. Boh prehovoril k Abrahámovi a požiadal ho, aby opustil ich 
pohanské kultúry a aby cestoval do novej krajiny. Dal Abrahámovi víziu a zasľúbenie. 
Abrahám sa vydal na cestu hľadania Boha so zámerom meniť svoj životný štýl 

a nasledovať zasľúbenie. Modlitebný oltár sa stal jeho 
životnou cestou. Žil svoj život v duchu bližšie k Bohu. 
Abrahám bol ochotný priblížiť sa k Bohu a Boh bol 
ochotný sa tiež priblížiť. Boh sa stal jeho ochranou 
a strážcom dávajúc mu tak duchovné ako materiálne veci. 
V jeho chodení s Bohom sa nestretol s nedostatkom. To, 
že Boh najprv požehnal Abraháma, ktorý sa stal 
požehnaním pre celý svet si naozaj zaslúži pozornosť. My, 
ktorí sme jeho potomkovia skrze vieru, približujeme sa 
k Bohu rovnakým spôsobom, získavame osobné 
požehnania a zároveň schopnosť požehnať iných. Našim 
ďalším príkladom je Mojžiš. Po odchode z Egypta, Mojžiš 
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mal zabezpečený pohodlný život v púšti. Mal rodinu a bol pastierom. Boh sa mu zjavil 
v horiacom kríku a pozval ho bližšie k sebe. Mojžiš pristúpil ku kríku nevediac, že 
urobil prvý krok k novému životu. Takým spôsobom nadviazali vzťah, ktorý 
presmeroval národ a svet v tom čase. Podobne ako Abrahám opustil svoj dom aj 
Mojžiš opustil pohodlie Egypta. Hoci utiekol do Egypta, pretože bol obvinený z vraždy, 
toto bol jeho počiatok približovania sa k Bohu. Kým žil na púšti bol ochotný sa meniť,
keď to Boh od neho vyžadoval. Zanechal pastiersku prácu a stal sa pastierom ľudí. 
V zhrnutí príbehu o Mojžišovom živote môžeme vidieť, že sa čoraz viac v modlitbe 
približoval k Bohu. Odo dňa, keď ho Boh povolal, až do jeho smrti, Mojžiš chodil pod 
oblakom Božej prítomnosti. Cez svoje skúsenosti s Bohom sa naučil okrem iného, že 
čas bez náhlenia strávený s Bohom je tajomstvo skutočnej modlitby. Nečakajte na 
začiatok nového roku, aby ste sa k Bohu priblížili. Začni teraz a rob to s radosťou. Ak 
sa naozaj chceš dostať bližšie k Bohu, čo urobíš? 

Cheryl Craft je manželkou, matkou a misionárkou. So svojím manželom 
Georgom žijú v Badene, v Rakúsku, so svojou dcérou Laurou Ashley. Ich kresťanská 
služba zahŕňa v sebe modlitebné semináre, evanjelizácie a vyučovania na Biblickej 
škole v Európe. Je autorom dobreznámych a často čítaných „Modlitebných listov“.   
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Otestujme si vedomosti: 
 

1. Kto povedal: „Či z Nazareta môže byť niečo
dobré?“ 
a) Ježiš 
b) Peter 
c) Natanael 
d) Mária 
 
2. Kto povedal: „Ako sa človek môže znovu 
narodiť, keď je starý?“ 
a) Dávid 
b) Peter 
c) Nikodém 
d) Ježiš 
 
3. Koľkých Bálových prorokov vyzval Eliáš na 
súboj na hore Karmel? 
a) 780 
b) 850 
c) 200 
d) 150 
 
4. Ktorý prorok nazval Mesiáša Emanuel? 
a) Hágeus 
b) Jeremiáš 
c) Habakuk 
d) Izaiáš 
 
5. V ktorom meste Ježiš urobil druhý zázrak? 
a) v Káne 
b) v Kafarnaume 
c) v Betsaide 
d) v Nazarete 
 

6. Koľko mal rokov Mojžiš, keď zomrel? 
a) 98 
b) 110 
c) 120 
d) 132 
 
7. Do ktorého izraelského kmeňu patril Ježiš 
Kristus? 
a) Léví 
b) Neftalím 
c) Benjamín 
d) Júda 
 

8.  Ktorý človek žil 250 rokov? 
a) Noách 
b) Abrahám 
c) Matuzalém 
d) Lában 
 
9. Koľko rokov žil prvý človek – Adam? 
a) 700 
b) 98 
c) 930 
d) 120 
 
10. Koho vyslobodil anjel zo žaláru? 
a) Štefana 
b) Jakuba 
c) Petra 
d) Mareka 
 

Prevzaté z internetu (www.siont.net) 
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Humorný kútik 

Múry Jericha 
 
Jedného dňa pastor zboru sa rozhodol navštíviť deti v nedeľnej škole. Deti pozorne 
počúvali a tak sa pastor rozhodol otestovať ich vedomosti. Opýtal sa: „Deti, povedzte 
mi, kto zrúcal múry Jericha?” 
Zavládlo ticho. 
Pastor znovu položil otázku: „Deti, povedzte mi, prosím vás, kto zrúcal múry Jericha? 
Som si istý, že poznáte ten príbeh.” 
Hlási sa malý Jožko: „Pán pastor, ja som to neurobil.” 
Pastor sa len usmial a pokračoval: „V poriadku, Jožko. 
Ale deti, povedzte mi kto zrúcal múry Jericha?“ 
V tom sa ozvala pani učiteľka: „Pastor, ak Jožko povedal, že nezrúcal, tak prosím vás, 
neobviňujte ho, som si istá, že hovorí pravdu.” 
 
Na ďalšej bohoslužbe rozčarovaný pastor kázal Božie slovo a povedal: „Predstavte si, 
bol som v nedeľnej škole opýtať sa deti, že kto zrúcal múry Jericha a nevedeli mi dať
odpoveď. Som z toho prekvapený. No, ale teraz sa opýtam vás, bratia a sestry, „Kto 
zrúcal múry Jericha?”  
V miestnosti zavládlo ticho. 
Prekvapený pastor položil tú otázku znova, až sa konečne ozval jeden brat, ktorý 
sedel vzadu: „Pastor, keďže nevieme kto zrúcal, prosím ťa, povedz nám aká je veľká 
škoda narobená, zozbierame dobrovoľný príspevok a znovu postavíme tie múry.”  
 
Pripravil Dan Tomášik 
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